
 

Tel  電話: (852) 3844 3111 

Fax  傳真: (852) 3705 3361 

Website  網址: https://www.pori.hk 

Address  地址: 3rd Floor, SPA Centre, 53‐55 Lockhart Road, Wanchai, Hong Kong 

香港灣仔駱克道 53‐55號恆澤商業大廈 3樓 

 

 

 採訪邀請  
 

香港民研下星期一發放「疫後復工指數」最新結果、 

「社區健康計劃」第十一號報告及「社區健康資訊系統」第五號報告； 

下星期二發放十大政治團體評分 

 
隨著香港新型冠狀病毒的疫情減退，市民開始討論應在什麼條件下恢復正常生活。香港

民意研究所之香港民意研究計劃 (香港民研) 因此透過科學調查所收集的數據，迅速制

訂「疫後復工指數」，作為民情和政策參考，最新結果在下星期一 (4 月 27 日) 下午舉

行的發布會上公布。此外，香港民研的「社區健康計劃」繼續收集市民對疫情的意見，

最新題目包括何時撤銷「限聚令」措施、市民復工復課標準及對香港政府和世界衛生組

織應付疫情的評價等，最新結果將納入「第十一號報告」在發布會上公布。與此同時，

「社區健康資訊系統」繼續追蹤各區市民擁有口罩的情況，最新結果將納入「第五號報

告」並在同日公布。歡迎傳媒派員採訪發布會，詳情如下： 
 

日期： 2020 年 4 月 27 日 (星期一) 
時間： 下午 2 時 30 分 
地點： 灣仔駱克道 53-55 號恆澤商業大廈 3 樓 
主持： 香港民意研究所主席及行政總裁   鍾庭耀 
講者： 感染及傳染病專科醫生     曾祈殷 
 香港民意研究所數據科學經理    戴捷輝 

 
香港民研亦將於下星期二 (4 月 28 日) 下午舉行發布會，公布今年 7 月 1 日前的最後一

次十大政治團體評分，調查會否繼續要視乎市民是否支持，發布會詳情如下： 
 

日期： 2020 年 4 月 28 日 (星期二) 
時間： 下午 2 時 30 分 
地點： 灣仔駱克道 53-55 號恆澤商業大廈 3 樓 
主持： 香港民意研究所主席及行政總裁 鍾庭耀 
講者： 香港城市大學公共政策系副教授及政治科學實驗室副總監 鄭煒 
 香港民意研究所數據科學經理 戴捷輝 

 
為了在疫情下方便傳媒採訪，香港民研會安排視像採訪，透過 Skype Meet Now 接受記

者網上提問，請致電下述呂小姐作出安排，傳媒請先下載 Skype 軟件，無需預先註冊

Skype 帳戶，詳情會在發布會開始前公布。 
 
查詢：請致電 6641 2363 或電郵至 enquiry@pori.hk 聯絡呂小姐。 
 
2020 年 4 月 23 日 
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 Press Invitation  
 

HKPOP will release next Monday latest results of “Post-Epidemic Work Resumption Index”, 
“Community Health Survey” Report No. 11, and “Community Health Information System” 

Report No. 5; Next Tuesday it will release the ratings of top ten political groups 
 
As the coronavirus epidemic in Hong Kong subsides, people begin to discuss under what conditions should 
everyday life resume normal. The Hong Kong Public Opinion Program (HKPOP) under the Hong Kong Public 
Opinion Research Institute (HKPORI) has promptly constructed a “Post-Epidemic Work Resumption Index” 
(PEWRI) based on opinion data gathered from scientific surveys for public and policy reference. The latest 
results will be released at the press conference next Monday (April 27) afternoon. Moreover, the “Community 
Health Project” of HKPOP continues to collect people’s views on the pandemic, latest questions include when 
to lift the regulation prohibiting gatherings, their standards for work and school resumption, appraisals on the 
performances of Hong Kong government and the World Health Organization in handling the pandemic, and so 
on. Its Report No. 11 will be released at the press conference. Besides, the “Community Health Information 
System (CHIS)” continues to track people’s possession of protective masks across different districts, its Report 
No. 5 will also be released at the same occasion. The media is invited to send representatives to attend the press 
conference, details as follows: 
 

Date:  April 27, 2020 (Monday) 
Time:  2:30pm  
Venue:  3rd Floor, SPA Centre, 53-55 Lockhart Road, Wanchai 
Convener: Robert Chung  President and CEO, HKPORI 
Speakers: Joseph Tsang  Specialist in Infectious Disease 
 Edward Tai  Data Science Manager, HKPORI 

 

Next Tuesday  (April 28) afternoon HKPOP will hold another press conference to release the last round of 
ratings of top ten political groups before July 1, 2020. Whether the survey will be continued depends on the 
amount of public support. Details of the press conference are as follows: 
 

Date:  April 28, 2020 (Tuesday) 
Time:  2:30pm  
Venue:  3rd Floor, SPA Centre, 53-55 Lockhart Road, Wanchai 
Convener: Robert Chung President and CEO, HKPORI 
Speakers: Edmund Cheng Associate Professor in Department of Public Policy and Associate 

Director of Political Analysis Lab, City University of Hong Kong 
Edward Tai Data Science Manager, HKPORI 

 

To facilitate media participation amidst the pandemic, HKPOP will also arrange to take questions from the 
press through online conferencing using “Skype Meet Now”. Please call Miss Lui at the following number to 
make arrangements. Reporters are advised to download Skype first and there is no need to register the Skype 
account in advance. Details will be announced before the press conference begins. 
 
For any enquiries, please contact Miss Lui at 6641 2363 or by email enquiry@pori.hk. 
 
April 23, 2020 


